



سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية 21 جامعة

21 September UMAS

نموذج محتويات السيرة الذاتية لأعضاء هيئة التدريس في الجامعة

البيانات باللغة العربية		البيانات باللغة الإنجليزية	
المعلومات الشخصية	الاسم: عمر أحمد إسماعيل الدوسري الدرجة العلمية: أستاذ مساعد التخصص الدقيق: ميكروبيولوجي فموي ومناعة الكلية: طب الأسنان القسم العلمي: العلوم الأساسية الايمل: (omikaldossary@21umas.edu.ye)	Personal Information	Name: Omar Ahmed Ismael Aldossary Academic Degree: Assistant Professor Specialty: Oral Microbiology and Immunology Faculty: Dentistry Department: Basic sciences E-mail: omikaldossary@21umas.edu.ye
	نبذة تعريفية		Dr. Omar Ahmed Al-Dossary, born in Iraq in 1981, has been a practicing dentist for over two decades, and an academic and scientific researcher in various Dental Sciences, Disease Diagnosis, Oral Microbiology, and Biology of the Tooth Movement for over ten years. He has participated in many local, regional, and international scientific seminars and conferences. He is a member of the most important microbiology association in the world, as well as a member of the Arab Board for Consulting and Training, which has trained thousands of trainers in Yemen and the Arab world. He always strives for excellence in work and performance. He has held several positions in the practical,



	administrative, and academic aspects. He aspires to develop the methods and methodologies of scientific research and Arab researchers and enable them to reach a patent or development in the fields of health in general and oral and dental health in particular. He believes in the theory that a human being is a single body composed of several systems that are linked to each other, so dentists must be equipped with medical sciences correctly in a manner that is consistent with dental treatments with distinction and competence.		
Education	• (2023): Ph.D. Degree Major in Oral Medical Microbiology and Immunology, from the Faculty of Medicine and Health Sciences, Sana'a University. Thesis entitled: "Effect of Orthodontic Tooth Movement in Induction of Pro-inflammatory and Inhibitory Cytokines and their Effect on Microbiota Colonization". • (2018): Orthodontics Diploma Professional Diploma in Orthodontics, from (BAIRD) the British Academy of Implant & Restorative Dentistry. • (2017): M.Sc. Degree Major in Oral Microbiology, from the Faculty of Medicine and Health Sciences, Sana'a University. Thesis entitled: "Occurrence Rate of Oral Candida Species in Denture Wearer Patients and Individuals with Natural Teeth".	• دكتوراه في - الأحياء الدقيقة الطبية الفموية والمناعة - جامعة صنعاء، كلية الطب والعلوم الصحية بدرجة الامتياز، عام ٢٠٢٣م عن رسالته الموسومة بـ "تأثير حركة تقويم الأسنان في تحريض السيتوكينات المحفزة والمثبطة للالتهابات وتأثيرها على استيطان الميكروبات". • دبلوم عالي في تقويم الأسنان، الأكاديمية البريطانية لزراعة وتجميل الأسنان عام ٢٠١٨م. • ماجستير مايكرو بيولوجي فموي - جامعة صنعاء، كلية الطب والعلوم الصحية بدرجة الامتياز، عام 2017م عن رسالته الموسومة بـ "معدل حدوث مستعمرات سلالات فطر الكانديدا في فم المرضى الذين لديهم أطقم أسنان والأشخاص ذوي الأسنان الطبيعية". • تمهيدي ماجستير، الأحياء الدقيقة الطبية، جامعة صنعاء، كلية الطب والعلوم الصحية، بتقدير عام (جيد جداً) (ومعدل ٨٥.١ %) عام ٢٠١٢ / ٢٠١٣ م؛ ماجستير أحياء دقيقة طبية. • بكالوريوس، طب وجراحة الفم والأسنان، جامعة ذمار كلية طب الأسنان، بتقدير عام (جيد جداً) ومعدل ٨٠.٩١ % (عام ٢٠٠٣ / ٢٠٠٤ م.	التعليم



سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية 21 جامعة

21 September UMAS

	• (2012-2013): Master Preliminary Year Major: Oral and Medical Microbiology, from the Faculty of Medicine and Health Sciences – Sana'a University – General Grade of Very Good, with marks of: (85.1%). • (99-2004): B.D.S. Degree Major: Dental Medicine and Oral Surgery, from the Faculty of Dentistry – Tamar University - General Grade of Very Good, with marks of (80.91%).		
Personal Skills	– Mother tongue Arabic – Other languages English and Turkish – Computer skills and good command of Microsoft Office™ tools – Professional Trainer (T.O.T.). Member of the Arab Board for Consulting and Training – Member of the American Society for Microbiology	• مدرب دولي معتمد (T.O.T). • يجيد مهارات الحاسوب بشكل عام. • اللغة الإنجليزية. • العمل على برامج الإحصاء الحيوي (SPSS, Epi. • شهادة دار الإدارة CMT House للدورة التدريبية ٢٠٠٨ / ٢ / ٩ - ٢٠٠٨ / ٣ / ١٩ م. • شهادة IELTS (المجلس البريطاني) ٢٠٠٨ / ٥ / ٢١.	المهارات الشخصية
Professional Experiences:	A) Field Experience: – General Dental Practitioner at Azal Dental Centre – Sana'a, (full time, 44 hrs/6 days a week). From (01. Sep. 2004) (Up to now). – Executive Manager of Azal Dental Centre – Sana'a. From (01. Aug. 2007) (Up to now). – General Dental Practitioner at Dr. Radman Dental Centre – Sana'a, (part	• نائب عميد كلية طب الأسنان لشؤون الطلاب جامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية. • أستاذ مادة المايكرو بيولوجي الفموي السريري لطلاب الماجستير – كلية طب الأسنان – جامعة صنعاء للفترة من ٢٠١٩/٩/١ وحتى الآن. • أستاذ مادة طرائق البحث العلمي لطلاب الماجستير – كلية طب الأسنان – جامعة صنعاء للفترة من ٢٠١٩/٩/١ وحتى الآن. • أستاذ مادة الإحصاء الطبي لطلاب الماجستير – كلية طب الأسنان – جامعة صنعاء للفترة من ٢٠١٩/٩/١ وحتى الآن. • أستاذ مادة الميكروبيولوجي الطبي السريري والمناعة – كلية	الخبرات المهنية والاكاديمية



سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية 21 جامعة

21 September UMAS

	time, 25 hrs/5 days a week). From (01. Oct. 2013) (Up to now). – Trainer at (Azal Dental Centre & Dr. Radman Dental Centre, teams) for Infection Control and Sterilization. From (01. Oct. 2013) (Up to now). B) Academic Experience: – Deputy Dean of the Faculty of Dentistry for Student Affairs, 21 September University for Medical and Applied Sciences. – Head of the Department of Dentistry – the Civilization University- Sana'a, Yemen. – Lecturer in Orthodontics Department for 4th undergraduate level and postgraduate students (subjects of Biology of tooth movement, Growth and Development) Faculty of Dentistry – Sana'a University - Yemen. From (15. Sep. 2020) (Up to now). – Lecturer for postgraduate students (subjects of Research Methodology, Oral Microbiology, and Biostatistics) – Sana'a University - Yemen. From (15. Sep. 2020) (Up to now). – Lecturer for 3rd and 5th undergraduate level students (subjects of Dentistry Community and Research in Dentistry) College of Dentistry – Al-Yemenia	طب الأسنان وكلية الصيدلة – جامعة الحضارة، وجامعة الناصر – صنعاء – اليمن. • أستاذ مادة تشريح الأسنان والإطباق – كلية طب الأسنان – جامعة ٢١ سبتمبر وجامعة الحضارة – صنعاء – اليمن. • أستاذ مادة صحة الفم والمجتمع – كلية طب الأسنان – الجامعة اليمنية، وجامعة الناصر – صنعاء – اليمن. • أستاذ مادة مواد سنية – كلية طب الأسنان – جامعة ٢١ سبتمبر وجامعة الحضارة – صنعاء – اليمن. • أستاذ مادة أخلاقيات مهنية (أطباء الأسنان) – كلية طب الأسنان – جامعة ٢١ سبتمبر وجامعة الحضارة – صنعاء – اليمن. • رئيس قسم طب الأسنان – جامعة الحضارة – صنعاء، اليمن. • طبيب أسنان في مركز أزال لطب الأسنان الحديث – صنعاء للفترة من ١ / ٩ / ٢٠٠٤ وحتى الآن . • طبيب أسنان في مركز الدكتور ردمان لطب الأسنان – صنعاء للفترة من ١ / ٩ / ٢٠١٣ وحتى الآن. • عضو الجمعية الأمريكية للميكروبيولوجي للفترة من ٢٠١٢/١٠/٧ وحتى الآن. • عضوية البورد العربي للاستشارات والتدريب.	
--	--	---	--



سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية 21 جامعة

21 September UMAS

	University - Yemen. From (20. Sep. 2022) (Up to now). – Lecturer for 2nd undergraduate level students (subjects of Clinical Microbiology) College of Medicine and Health Sciences – The Civilization University - Yemen. From (10. Aug. 2023) (Up to now). – Lecturer in other Universiteis.		
Projects	• Contributing to the establishment of a scientific research unit and center at Sana'a University • Establishing and describing scientific research and biostatistics curricula for master's students at Sana'a University • Establishing and describing a curriculum for scientific research methods and medical statistics in several private universities in the Republic of Yemen • Contributing to establishing and publishing the ethics of the scientific researcher • Authoring a book on the basics of scientific research and medical statistics for students of health sciences and dentistry.	• المساهمة في إنشاء وحدة ومركز الأبحاث العلمية في جامعة صنعاء • إنشاء وتوصيف مناهج البحث العلمي والإحصاء الحيوي لطلبة الماجستير في جامعة صنعاء • إنشاء وتوصيف مناهج طرق البحث العلمي والإحصاء الطبي في عدة جامعات خاصة في الجمهورية اليمنية • المساهمة في وضع أخلاقيات الباحث العلمي ونشرها • تأليف كتاب أساسيات البحث العلمي والإحصاء الطبي لطلاب العلوم الصحية والأسنان.	المشاريع المنجزة
Professional Affiliations	– Deputy Dean of the Faculty of Dentistry for Student Affairs, 21 September University for Medical and Applied Sciences. – Head of the Department of Dentistry – the Civilization University- Sana'a, Yemen.	• نائب عميد كلية طب الأسنان لشؤون الطلاب جامعة ٢١ سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية. • رئيس قسم طب الأسنان جامعة الحضارة. • عضو هيئة التدريس لطلبة الماجستير جامعة صنعاء. • عضو هيئة التدريس جامعة ابن النفيس. • عضو هيئة التدريس جامعة الناصر. • عضو هيئة التدريس البورد اليمني.	الانتماءات المهنية



سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية 21 جامعة

21 September UMAS

	– Faculty member for Master's students, Sana'a University. – Faculty member, Ibn Al-Nafis University. – Faculty member, Al-Nasser University. – Faculty member, Yemeni Board.		
Training Courses	• Lecturer and trainer for students of the Arab Board of Oral and Maxillofacial Surgery (scientific research and writing scientific articles). • Training courses in the field of preparing and delivering lectures and scientific seminars. • Training courses in sterilization methods and infection control. • Training courses in writing scientific articles. • Training courses in planning and management. • Training courses in the field of medical prescriptions in the field of dentistry. • Training courses in the field of scientific research and statistics.	• محاضر ومدرّب لطلاب البورد العربي لجراحة الوجه والفكين (مجال البحث العلمي وكتابة المقالات العلمية). • دورات تدريبية في مجال إعداد وإلقاء المحاضرات والندوات العلمية. • دورات تدريبية في طرق التعقيم والسيطرة على العدوى. • دورات تدريبية في كتابة المقالات العلمية. • دورات تدريبية في التخطيط والإدارة. • دورات تدريبية في مجال الوصفات الطبية في مجال طب الأسنان. • دورات تدريبية في مجال البحث العلمي والإحصاء.	الدورات التدريبية
Scientific Activities and Conferences	Certificate of attendance the training course with TUT Dental implant system - Sana'a. Certificate of attendance the course in Fixed Orthodontic Appliances - Sana'a. Certificate of attendance the first International Conference - Sana'a. Certificate of attendance the course entitled "Advances in Endodontic canal preparation techniques" – organized by the college of Dentistry, UST - Sana'a, with University of Siena -	• شهادة تقدير من عمادة كلية طب الأسنان – جامعة ذمار (٢٠٠٤). • شهادة الدورة التدريبية لزراعة الأسنان – صنعاء (٣ - ٤ / ٥ / ٢٠٠٧). • شهادة الدورة التدريبية في تقويم الأسنان الثابت – صنعاء (٢٥ - ٢٧ / ٧ / ٢٠٠٧). • شهادة مشاركة – المؤتمر الطبي الدولي الأول – صنعاء (٧ - ١٣ / ٤ / ٢٠٠٨). • شهادة الدورة التدريبية لمعالجة وحشوات العصب المتقدمة – جامعة العلوم والتكنولوجيا UST وجامعة سبيينا 2 Siena	الانشطة ومؤتمرات العلمية



سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية 21 جامعة

21 September UMAS

Italy. Certificate of attendance the second YMCS International Dental Conference - Sana'a. Certificate of attendance the UAE International Dental Conference & Arab Dental Exhibition (AEEDC 2012) - Dubai. Certificate of attendance the participation in the Inaugural Meeting of ASM (American Society for Microbiology) and Yemeni Scientists - Sana'a. Certificate of attendance the 41th Scientific conference, Arab Dental Federation and Arab Academy for continuing Dental Education - Sana'a. Certificate of attendance the UAE International Dental Conference & Arab Dental Exhibition (AEEDC 2013) - Dubai. Certificate of attendance the ASM (American Society for Microbiology) workshop on Scientific Writing and Publishing. Certificate of attendance the 1st Sana'a university International Dental Conference (SUIDC) - Sana'a, Republic of Yemen. Certificate of attendance the ASM (American Society for Microbiology) Workshop on the Art of Science Communication. Professional Accreditation Certificate, Medical Council, Republic of Yemen. Certificate of attendance the UAE International Dental Conference & Arab Dental Exhibition (AEEDC 2015) – Dubai. Dentist Evaluation Certificate, United Arab	3 / 11 / 2008 • شهادة مشاركة – مؤتمر طب الأسنان الدولي الثاني – صنعاء (٥ - ٧ / ٤ / ٢٠١٠). • شهادة مشاركة – مؤتمر الإمارات الدولي لطب الأسنان ومعرض طب الأسنان العربي (AEEDC) (دبي) ١ / ٣١ - ٢ / ٢ / ٢٠١٢. • شهادة مشاركة – مؤتمر الجمعية الأمريكية للمايكروبيولوجي – صنعاء (١٧ - ١٨ / ١٠ / ٢٠١٢). • شهادة مشاركة – مؤتمر اتحاد أطباء الأسنان العرب والأكاديمية العربية لتعليم طب الأسنان المستمر – صنعاء) ٢١ - ٢٣ / ١١ / ٢٠١٢. • شهادة مشاركة – مؤتمر الإمارات الدولي لطب الأسنان ومعرض طب الأسنان العربي (AEEDC) (دبي) ٢ / ٧ - ٥ / ٢٠١٣. • شهادة مشاركة الورشة العلمية للكتابة والنشر – الجمعية الأمريكية للمايكروبيولوجي – صنعاء 25 / 4 / 2013 • شهادة مشاركة – مؤتمر جامعة صنعاء الدولي لطب الأسنان الأول SUDIC (صنعاء) 31/10/2013- ٢٩ • شهادة مشاركة الورشة العلمية لفن التواصل العلمي – الجمعية الأمريكية للمايكروبيولوجي – صنعاء (22/2/ 2014) • شهادة التصنيف المهني للمجلس الطبي – صنعاء (٢٤ / ٤ / ٢٠١٤). • شهادة مشاركة – مؤتمر الإمارات الدولي لطب الأسنان ومعرض طب الأسنان العربي (AEEDC) (دبي) ١٩-١٧ / ٢ / ٢٠١٥. • شهادة تقييم طبيب أسنان – دولة الإمارات العربية المتحدة – وزارة الصحة – قطاع سياسة الصحة العامة والتراخيص (٣١ / ٨ / ٢٠١٥). • شهادة مشاركة الملتقى العلمي الثاني لطب الأسنان – صنعاء (١٨ - ٢٠ / ٠٤ / ٢٠١٧). • شهادة مشاركة وحضور مؤتمر سبأ الأول لطب الاسنان –
--	---



سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية 21 جامعة

21 September UMAS

	Emirates, Ministry of Health, Public Health Policy and Licensing Sector. Certificate of attendance the Second Scientific Meeting of Dentistry - Sana'a. Certificate of attendance the (SDC) Saba Dental Conference - Sana'a. Certificate of attendance the 1st Scientific Conference for Dental and Periodontal Cosmetic - Sana'a, Republic of Yemen. Speaker Certificate at a conference of Yemen International Dental Techniques (YIDTC) - Sana'a, Yemen. Speaker Certificate at a 3rd Yemen International Dental Techniques conference (YIDT-3) - Sana'a, Yemen. Speaker Certificate at a 2nd Sana'a University International Dental conference (SUIDC-2) - Sana'a, Yemen. Speaker Certificate at a 4th Yemen International Dental Techniques conference (YIDT-4) - Sana'a, Yemen.	صنعاء (٢ - ٣ / ٠٨ / ٢٠١٧ . • شهادة مشاركة في المؤتمر الأول لطب الأسنان وتجميل اللثة – صنعاء (٢٤ - ٢٦ / ٠١ / ٢٠١٨ . • شهادة شكر وامتنان كمحاضر في المؤتمر العلمي لطب الأسنان (صنعاء) (١ - ٤ / ٩ / ٢٠١٨ . • شهادة حضور مؤتمر سبأ الثالث لطب الأسنان (صنعاء) (٢٤-٢٦/٧/٢٠١٩ . • شهادة شكر وعرفان / محاضر في المؤتمر العلمي لطب الأسنان – سدك) (١ - ٤ /ابريل / ٢٠١٩ . • محاضر في مؤتمر نقابة فنيين الأسنان – اليمن (١٢ - ١٤ /نوفمبر/ ٢٠١٩ . • محاضر في مؤتمر ومعرض اليمن الدولي الثالث لتقنيات الأسنان ٢٣ - ٢٥ /نوفمبر / ٢٠٢١ . • محاضر في مؤتمر سبأ لطب الأسنان- الخامس ٢٣ - ٢٥ /اغسطس/ ٢٠٢٢ . • محاضر في اليوم العلمي لمركز XP - لتجميل الأسنان - صنعاء ١٠ /نوفمبر / ٢٠٢٢ . • محاضر في مؤتمر ومعرض اليمن الدولي الرابع لتقنيات الأسنان ٣٠ /نوفمبر- ١/ديسمبر / ٢٠٢٢ . • شهادة حضور ومشاركة في ورشة عمل "خطوات ونصائح نشر الأبحاث العلمية في مجلات عالمية". • مشاركة في مؤتمر صنعاء الدولي لطب الأسنان (٢٠٢٤) بمحاضرة و ورقة علمية عن مرض السلياك (فرط التحسس للجلوتين) وعلاقته بأمراض الفم.	
Publications	• Prevalence and Associated Factors of Oral Non-Candida Albicans Candida Carriage in Denture Wearers in Sana'a City- Yemen, Universal Journal of Pharmaceutical Research, Volume 3, Issue 4, 2018. • Analysis of Biofilms for Streptococcus Mutans from Dental Root Surfaces of Adult Patients with Root Caries, Universal Journal of	• معدل الانتشار والعوامل المصاحبة لاستعمار الفطريات غير فطر الكاندي دا في فم مرتدي أطقم الأسنان في مدينة صنعاء – اليمن - المجلة العالمية للبحوث الصيدلانية - المجلد ٣ ، العدد ٤ ، ٢٠١٨ . • سوء الإطباق وفقدان الأسنان المبكر : انتشاره وترابطه بين أطفال المدارس اليمنية في صنعاء - مجلة طب الفم وأبحاث الأسنان - المجلد ٢ ، العدد ٢ ، ٢٠٢٠ • أنماط مقاومة مضادات الميكروبات بين الجراثيم البكتيرية	الأبحاث المنشورة



سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية 21 جامعة

21 September UMAS

	Pharmaceutical Research, Volume 6, Issue 5, 2021. • Celiac Disease Among Gastrointestinal Patients in Yemen: Its Prevalence, Symptoms and Accompanying Signs, And Its Association with Age and Gender, Universal Journal of Pharmaceutical Research, Volume 6, Issue 5, 2021. • Health Ethics Education: Knowledge, Attitudes, and Practices of Health Care Ethics among Undergraduates and Recent Graduates of the Faculty of Dentistry, Sana'a University, Yemen, JSM Dental Surgery 4 (1):1035, 2021. • Malocclusion and Premature Teeth Loss: its Prevalence and Association among Yemeni School children in Sana'a, Journal of Oral Medicine and Dental Research, Volume 2 Issue 2, 2021. • Patterns of Antimicrobial Resistance Among Major Bacterial Pathogens Isolated from Clinical Samples in Two Tertiary's Hospitals, in Sana'a, Yemen, Universal Journal of Pharmaceutical Research, Volume 6, Issue 5, 2021. • Antimicrobial Activity of Sodium Hypochlorite, Nano Silver and Chlorhexidine Against Mono-Species Biofilms of Selected Microorganisms of Oral Sources, Universal Journal of Pharmaceutical Research, Volume 7, Issue 1, 2022. • Human Brucellosis Among Pyrexia of Unknown Origin Cases in Two Tertiary Hospitals, In Sana'a, Yemen, Universal Journal of	الرئيسية المعزولة عن العينات السريرية في مستشفيات ثانويين في صنعاء، اليم ن - المجلة العالمية للبحوث الصيدلانية - المجلد 6 ، العدد 5 ، 2022 • تحليل الفيلم الحيوي لجراثومة streptococcus من أسطح ج دور الأسنان للمرضى البالغين الذين يعانون من تسوس الج دور - المجلة العالمية للبحوث الصيدلانية - المجلد 6 ، العدد 5 ، 2021 • مرض الاضطرابات الهضمية بين مرضى الجهاز الهضمي في اليمن: انتشاره وأعراضه والعلامات المرافقة له، وارتباطه بالعمر والجنس - المجلة العالمية للبحوث الصيدلانية - المجلد 6 ، العدد 5 ، 2021 • تعليم الأخلاقيات الصحية: المعرفة والمواقف والممارسات لأخلاقيات الرعاية الصحية بين الطلاب الجامعيين والخريجين الجدد من كلية طب الأسنان، جامعة صنعاء، اليمن - مجلات JSciMed المركزية - المجلد 4 ، العدد 1 ، 2021 • النشاط المضاد للميكروبات لهيبوكلوريت الصوديوم والنانو الفضي والكلور هيكسيدين ضد الأنواع الأحادية من الكائنات الحية الدقيقة من المصادر الفموية - المجلة العالمية للبحوث الصيدلانية - المجلد 7 ، العدد 1 ، 2022 • مستويات إنترلوكين - 1 في التلم اللثوي البشري: المعدلات والعوامل التي تؤثر على مستوياته في الأشخاص الأصحاء - المجلة العالمية للبحوث الصيدلانية - المجلد 7 ، العدد 5 ، 2022 • مستويات نخر الورم - ألفا (TNF-α) في التلم اللثوي البشري: المعدلات والعوامل المؤثرة على مستوياته في الأشخاص الأصحاء - مجلة جامعة صنعاء للعلوم الطبية والصحية - المجلد 17 ، العدد 1 ، 2022 • زيادة عامل النمو التحويلي بيتا 1 في سائل التلم اللثوي أثناء حركة الأسنان التقويمية البشرية، - مجلة طب الفم وأبحاث الأسنان - المجلد 4 ، العدد 2 ، 2023 • تأثير زراعة الأسنان على مستوى إفراز IgA في اللعاب -	
--	--	--	--



	Pharmaceutical Research, Volume 7, Issue 1, 2022. • Interleukin-1β Levels in The Human Gingival Sulcus: Rates and Factors Affecting its Levels in Healthy Subjects, Universal Journal of Pharmaceutical Research, Volume 7, Issue 5, 2022. • Increase of Transforming Growth Factor-Beta 1 in Gingival Crevicular Fluid during Human Orthodontic Tooth Movement, Journal of Oral Medicine and Dental Research, Volume 4 Issue 2, 2023. • The Effect of Dental Implants on Secretory IgA Level in Saliva, International Journal of Dentistry and Oral Health, Volume 9 - Issue 2, 2023. • Tumour necrosis alpha (TNF-α) levels in the human gingival sulcus: rates and factors affecting its levels in healthy subjects, Sana'a University Journal of Medical and Health Sciences, Vol. 17 No. 1 Page 10 – 20 2023. • Flow Cytometric analysis for Immunophenotyping patterns and Aberrant expression in AML Yemeni patients, Bulletin of Stomatology and Maxillofacial Surgery, 2024 • Artificial Intelligence as Automatic Cephalometric Tracing in Comparison with an Android-based Application in a Group of Yemeni Orthodontic Patients, Bulletin of Stomatology and Maxillofacial Surgery, 2024 • Periodontal and Oral Status of Patients With Celiac Disease: A Case Report, Annals of	المجلة الدولية لطب الأسنان وصحة الفم - المجلد ٩ ، العدد ٢ ، ٢٠٢٣ • الإدارة الجراحية للكيس الجذري الالتهابي في الأسنان الأمامية الفكية: تقرير حالة سريرية - مجلة الطب والعلوم السريرية - العدد ٦ - المجلد ٥ ، ٢٠٢٤ • الإدارة الجراحية للكيس الجذري الالتهابي في الأسنان الأمامية الفكية: تقرير حالة سريرية - مجلة الطب والعلوم السريرية - العدد ٦ - المجلد ٥ ، ٢٠٢٤ • حالة اللثة والفم للمرضى الذين يعانون من مرض الاضطرابات الهضمية: تقرير حالة، حوليات تقرير الحالة السريرية والطبية، المجلد ١٤ ، العدد ١ . ٢٠٢٤ • الذكاء الاصطناعي كتنوع تلقائي لقياسات الرأس بالمقارنة مع تطبيق قائم على نظام أندرويد في مجموعة من مرضى تقويم الأسنان اليمنيين، نشرة طب الأسنان وجراحة الوجه والفكين، ٢٠٢٤ • تحليل التدفق الخلوي لأنماط النمط المناعي والتعبير الشاذ لدى مرضى سرطان الدم النخاعي الحاد اليمنيين، مجلة طب الأسنان وجراحة الوجه والفكين، ٢٠٢٤. • وأكثر من ٥ مقالات في مجلة جامعة صنعاء للعلوم الطبية والصحية.	
--	--	---	--



سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية 21 جامعة

21 September UMAS

	Clinical and Medical Case Report, Volume 14, issue 1. 2024. • Surgical management of inflammatory radicular cyst in the maxillary anterior teeth: A clinical case report - Medicine & Clinical Science Journal, Medicine & Clinical Science, Volume 5, Issue 6, 2024. • And more than 5 articles in the Sana'a University Journal for Medical and Health Sciences.		
--	---	--	--